
Geachte burgemeester, geacht college, geachte leden van de raad,

Mijn naam is ….    Ik woon op de wierde Opwierde en  spreek hier mede namens mijn buurtgenoten.

In september werden wij opgeschrikt door berichten in de pers over de bouw van een enorm  
datacenter aan de zuidzijde van het Eemskanaal ter hoogte van onze wierde. Even later werden 
omwonenden op de hoogte gebracht van een digitale informatieavond over de aanstaande 
ontwikkelingen. Pas na aandringen van bewoners is er te elfder ure nog een fysieke bijeenkomst 
georganiseerd.  Het plan werd ons daar gepresenteerd als fait accompli. Ik vertel u dit omdat wij 
teleurgesteld zijn dat wij pas op het laatste moment werden geïnformeerd over de bouw van dit 
datacenter. Keukentafel gesprekken met de directe omgeving in een vroeg stadium over deze 
voorgenomen grootschalige landschappelijke ingreep hadden meer voor de hand gelegen. 

Onze ongerustheid werd  des te groter toen wij op de website het architectonisch ontwerp en alle 
adviezen konden lezen. De projectontwikkelaar toont met glanzende animaties een sprookjeswereld 
die te mooi is om waar te zijn. Wij krijgen de indruk dat wij blij moeten zijn met deze oogstrelende 
ontwikkeling van dit toekomstige bedrijventerrein. De al kant en klare adviezen over de bouw van 
een datacenter zijn louter positief, de natuur zal geen nadeel ondervinden van de bouw van 
”prachtig vorm gegeven gebouwen in een ecologisch verantwoorde omgeving.”   Geen wonder, de 
positieve kijk op de te realiseren gebouwen is in opdracht van de projectontwikkelaar opgeschreven. 
De realiteit is dat ons woongebied in de toekomst zal grenzen aan twee mega bouwdozen van 300 bij 
180 meter en 15 meter hoog, ’s nachts badend in het licht en met een permanent gebrom van 
servers, ventilatoren en generatoren. Dit alles  minimaal omgeven door een schamele  jonge groene 
aanplant die pas na vele jaren het zicht op de zeer hoge bebouwing zal camoufleren.

Vanavond willen wij  dit meer realistisch geluid laten horen tegen de juichende toon van de 
projectontwikkelaar. In zijn plannen wordt het gebied aan de noordzijde van het kanaal tegenover 
het nog te ontwikkelen bedrijventerrein Fivelpoort 2  simpelweg afgedaan als weilanden met koeien. 
Gemakshalve wordt over het hoofd gezien dat daar onder aan de dijk een historische wierde ligt met 
tientallen huizen bewoond door mensen die binnenkort zullen moeten leven vlakbij een 
bedrijventerrein met grootschalige bebouwing.

Wij zijn vanavond bij u gekomen om u deelgenoot te maken van onze zorgen en onrust over de 
aantasting, anders gezegd over de verminkende “verdozing “van het landschap in onze directe 
omgeving. In onze schriftelijke inspraakreacties kunt u lezen wat onze bezwaren zijn.  

Onlangs werd bekend gemaakt dat de gemeente werkt aan een woonvisie.  Uitgangspunt van deze 
woonvisie is dat de gemeente een plezierige woonomgeving moet zijn voor al zijn inwoners. Werken 
en wonen moeten daarom  naar onze mening zodanig gescheiden zijn dat goed en ongestoord 
wonen niet wordt aangetast door het toestaan van overlast gevende  grootschalige 
bedrijfsactiviteiten in de directe woonomgeving. Voor dergelijke ontwikkelingen zijn in onze 
gemeente of regio wel betere locaties te vinden. De toekomstige ontwikkeling van Fivelpoort2 wringt 
daarom al direct met woonvisie van Eemsdelta. 

Appingedam is met recht trots op zijn historische uitstraling en aangenaam woonklimaat. Helaas 
wordt de skyline van deze mooie stad bij donker gedomineerd door de knipperende rode lichten van  
omliggende windmolens.  De zuidelijke entree van Appingedam zal wellicht binnenkort ook nog eens 
worden ontsierd door twee mega bouwdozen, volkomen misplaatst in een kleinschalig 
wierdenlandschap.



Wij wonen in het kerngebied van de aardbevingen. Wij kampen met grote schades aan onze 
woningen. Bijna heel Opwierde moet worden herbouwd. In het aardbevingsdossier heeft de 
gemeente altijd gestaan voor zijn inwoners en zij heeft nooit de belangen van zijn burgers uit het oog 
verloren.

Wij zijn omringd door torenhoge, landschap ontsierende windmolens. Hieraan ten grondslag ligt een 
landelijke opgave in het kader van de energietransitie. Wij kunnen het de gemeente nauwelijks 
kwalijk nemen dat zij meewerkt aan de bouw van deze molens.

Nu staat u voor de vraag of u op verzoek van een derde partij wil meewerken aan de komst van een 
datcenter op grond die toevallig in eigendom is bij een projectontwikkelaar. Wij vragen u te kiezen 
voor de belangen van uw burgers en niet voor die van een projectontwikkelaar. Tot nu toe heeft 
onze gemeente als overheid die ons het meest nabij is altijd pal gestaan voor zijn inwoners. Laat ons 
daarom ook op dit dossier niet in de steek!

De raad kan autonoom beslissen over de bouw van een datacenter. Ondanks de maar betrekkelijke 
voordelen in de vorm van werkgelegenheid en OZB-inkomsten voor de gemeente verzoeken wij u 
dringend niet mee te werken aan de bouw van een datacenter op deze slecht gekozen plek. Er is nog 
tijd om deze plannen te blokkeren. Als het bestemmingsplan eenmaal is goedgekeurd staat de raad 
verder buiten spel is het haast onmogelijk om nog veel eisen te stellen in de voor de bouw benodigde 
omgevingsvergunning.   

Schade brengende aardbevingen,  ontsierende windmolens en nu mega bouwwerken voor 
datacenters. Ons prachtige Groninger landschap  kan deze zware last nauwelijks meer dragen.

 De mishandeling van onze leefomgeving moet stoppen! Het wordt ons als bewoners allemaal een 
beetje te veel!

Dank voor uw aandacht.  


